
 

 

PANEL 1 

 

PRVIH DESET KONKRETNIH MERA NOVE 

VLADE  

STRATEGIJA SRBIJE ZA PRIVREDNI RAST 

 

Letnji Vivaldi forum „Šta i kako dalje“ 
PREPORUKE NOVOJ VLADI 
 
Smanjenje budžetskog deficita i javnog duga trebalo bi da bude jedan od prvih zadataka nove Vlade 
Srbije, mišljenje je učesnika okruglog stola „Prvih deset konkretnih mera nove vlade – Strategija 
Srbije za privredni rast“ (panel 1), održanog u okviru tredeg Letnjeg Vivaldi foruma „Šta i kako dalje“ 
22. juna 2012. na Mokroj Gori. 

Okrugli sto "Prvih deset konkretnih mera nove vlade - Strategija Srbije za privredni rast" 
organizovao je Ekonomski institut u saradnji sa USAID Projektom za bolje uslove poslovanja u 
sklopu podrške projektu Ekonomskog instituta Okrugli stolovi 2012. 

Na tradicionalnom skupu posvedenom makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za 
planiranje poslovanja u narednoj godini, ekonomisti i predstavnici države, privrede i međunarodnih 
organizacija predložili su bududoj vladi šta bi trebalo da budu ključni prioriteti ekonomske politike 
koju de sprovoditi. 

Na prvom panelu tredeg Letnjeg Vivaldi foruma, posvedenom konkretnim merama nove vlade, Kori 
Udovički, bivša direktorka UNDP za zemlje u tranziciji i predsednik CEVES-a, poručila je da su 
potrebne hitne, kratkoročne makroekonomske mere, ali se ne smeju izgubiti iz vida ni dugoročne 
mere bez kojih nema trajnog oporavka srpske ekonomije. Država mora mnogo efikasnije da 
upotrebljava sredstva koja ima na raspolaganju, da ulaže u infrastrukturu i znanje kao načine za 
jačanje konkurentnosti, da smanji troškove ranih faza privredne aktivnosti, naglasila je Udovički. 

Božidar Đelić, konsultant Evropske banke za obnovu i razvoj izjavio da se rebalans budžeta mora 
uraditi pre letnje pauze, da bi se zaustavilo "krvarenje" javnih finansija i ukazao da bududa vlada 
mora da podrži onaj deo privrede koji može da stvara novu vrednost i poveda BDP. 

Vladimir Vučković, član Fiskalnog saveta i urednik MAT-a, izjavio je da postoji opasnost da javni dug 
do kraja godine dostigne čak 60 odsto, a deficit budžeta premaši pet odsto BDP-a, upozoravajudi da 
ukoliko se to desi postoji realna opasnost da država zapadne u krizu javnog duga. Zbog toga je 
neophodno što pre sprovesti fiskalnu reformu, uz povedanje PDV-a i smanjenje poreskog 
opteredenja za poslodavce da bi se podstaklo novo zapošljavanje, objasnio je Vučkovid. 



 

 

Potpredsednik Privredne komore Srbije, Vidosava Džagić, ukazala je da je srpska privreda 
tehnološki zastarela i prilično zaostaje za drugim zemljama EU, tako da su potrebna velika ulaganja 
da se to zaostajanje smanji. 

Govoredi o fiskalnoj politici, Jelena Petković, izvršni direktor za korporativno upravljanje Tigra iz 
Pirota, ukazala je da, između ostalog, treba proširiti bazu poreskih obveznika, a svaku imovinu koja 
se namenski ne koristi - oporezovati. 

Poljoprivreda bi mogla da bude jedna od najvažnijih razvojnih grana. Natalija Bogdanov, profesor 
Poljoprivrednog fakulteta u Beogradu upozorila je, međutim, da taj sektor zahteva hitne i velike 
investicije da bi se oporavio, jer su 2009. i 2010. godine bile uspešna pre svega zbog povoljnih 
agrometeoroloških prilika. Potrebna je i edukacija poljoprivrednih proizvođača. 

 (Prema pisanju Tanjuga 22. juna) 

 


